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Kaupungin hallintosäännön 103 §:n mukaan valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on 
oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa koskevista 
asioista. 
 
Valtuutettu Mikko J. Salminen on jättänyt valtuuston kokouksessa 20.9.2021 § 56 
aloitteen valaistuksen rakentamisesta Suokrouvintien ja kuntoradan välille (aloite 
oheismateriaalina). Aloitteessa todetaan seuraavaa: 
 
”Kasavuoren kuntorataa käytetään paljon työ- ja koulumatkoihin. Päivittäin 
kartassa näkyvää noin 70 metrin matkaa käyttää yli 100 koululaista ja aikuista 
pimeän aikaan, alkaen klo 6 jatkuen puoleen yöhön saakka. 
 
Lisäämällä tuolle välillä 2–3 valaisinta saataisiin heidän työ- ja koulumatka sekä 
turvallisemmaksi että miellyttävämmäksi. 
 
Esitän, että kaupunki rakentaa kyseisellä välillä kuntoradan valaistukseen 
liittyvän valaistuksen." 
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen 
 
Kuntatekniikka on käynyt läpi kohteen ja esitetyn valaistuslisäyksen periaatteen 
ja toteaa, että valaistuksen rakentaminen kyseiselle osuudelle Suokrouvintien ja 
kuntoradan välille on perusteltua. 
 
Aloitteessa esitettiin kahden-kolmen valaisimen lisäystä ja näiden kytkemistä 
kuntoradan valaistusverkkoon. Kuntatekniikan alustavien pylväsvälilaskelmien ja 
selvitysten mukaan kolme (3) pylvästä reilun 30 metrin pylväsvälillä täyttää 
valaistustarpeen esitetyllä osuudella, jonka pituus on noin 110 m 
(oheismateriaali). Koska valaistus kytkeytyy kuntoradan valaistukseen ja 
rakenteisiin, olisi se hyvä toteuttaa puupylväillä ja ilmakaapeleilla, vastaavasti 
kuten kuntoradankin valaistus. Mikäli kuntoradan valaistus tulevaisuudessa 
maakaapeloidaan, on tämä lyhyt osuus mahdollista toteuttaa maakaapeloituna 
samassa yhteydessä. Puupylväiden ja ilmakaapeleiden käyttöä kohteessa puoltaa 
sen kytkeytyminen vastaavaan nykyiseen rakenteeseen ja kuntopolun ilmeeseen, 
kustannustehokkaasti ja luontoarvot säilyttäen. 
 
Hallinnollisesti valaistuksen liittyessä liikunnan valaistusverkkoon eikä sijoittuen 
katualueelle, on hanke toteutettava yhteistyössä kaupungin liikuntatoimen 
kanssa vakiintuneen yhteistyön mukaisesti. Liikuntatoimi jakaa näkemyksen 
valaistustarpeesta, rakennustavasta ja sen perusteista. 
 

Kaupunginhallitus: 
 



Valtuusto merkitsee tiedokseen edellä olevan vastauksena tehtyyn 
valtuustoaloitteeseen valaistuksen rakentamiseksi Suokrouvintien ja kuntoradan 
välille, ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Valtuustoaloite 
Kuntatekniikan ehdotus 


